
۸ پروژه فاضلاب در خوزستان به 
بهره برداری می رسد

ایسنا/خوزستان مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان گفت: همزمان با چهل و پنجمین بهار 
انقلاب اســلامی، ۸ پروژه جمع آوری و دفع بهداشتی فاضلاب در استان خوزستان به بهره برداری 
خواهند رسید.صابر علیدادی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به پروژه های جمع آوری و دفع بهداشتی 
فاضلاب، اظهار کرد: در دهه مبارک فجر، هشــت پروژه در حوزه فاضلاب خوزســتان شامل اجرای 
شبکه جمع آوری فاضلاب، ایستگاه پمپاژ و تصفیه خانه فاضلاب وارد مدار بهره برداری خواهد شد.وی 
افزود: این پروژه ها مربوط به شهرهای ماهشهر، بندرامام، آبادان، بهبهان و مسجدسلیمان است که 
۱۷۰ هزار نفر در این ۵ شــهر خوزســتان از این طرح ها بهره مند می شوند.علیدادی ادامه داد: برای 
اجرای این پروژه ها در مجموع یک هزار و ۱۴۲ میلیارد ریال از محل اعتبارات طرح های ملی )تملک 
دارایی های سرمایه ای( شرکت آب و فاضلاب خوزستان سرمایه گذاری شده است.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب خوزستان عنوان کرد: برای بهره برداری از این پروژه ها در شهرهای استان ۶۶ کیلومتر 
شــبکه جمع آوری اصلی و فرعی فاضلاب، ۳ هزار و ۸۶۵ فقره انشــعاب فاضلاب، ۲ باب ایســتگاه 
پمپاژ و ۲ تصفیه خانه فاضلاب با ظرفیت قابل بهره برداری ۴۰۰۰ متر مکعب در شــبانه روز اجرایی 
شده است.وی افتتاح تصفیه خانه های فاضلاب آبادان و افزایش ظرفیت تصفیه خانه فاضلاب بهبهان 
را از مهمترین پروژه های قابل افتتاح در بخش فاضلاب اســتان معرفی و در خصوص این دو طرح 
اظهار کرد: برای تصفیه خانه فاضلاب منطقه مسکن مهر شهر آبادان که به صورت هیبریدی بیونانو 
تکنولوژی به ظرفیت ۱۵۰۰ مترمکعب در شــبانه روز بوده و ۸ هزار نفر و ۲ هزار فقره انشــعاب را 
تحت پوشش قرار داده، ۱۲۰ میلیارد ریال هزینه شده است.علیدادی ادامه داد: همچنین در تصفیه 
خانه فاضلاب شهر بهبهان که به صورت هیبریدی بیونانو تکنولوژی و به ظرفیت ۲۵۰۰ مترمکعب 
در شــبانه روز بوده و ۳ هزار نفر و یکهزار فقره انشعاب را تحت پوشش قرار داده، ۷۲ میلیارد ریال 
هزینه شــده است.رئیس هیئت مدیره شرکت آب و فاضلاب خوزستان اظهار کرد: برنامه ریزی لازم 
جهت ارتقاء پکیج به ظرفیت ۵۰۰۰ مترمکعب در شبانه روز در دست انجام است.وی تاکید کرد: با 
اقدامات انجام شــده در دولت سیزدهم پیشرفت فیزیکی طرح های فاضلاب استان از ۴۳ درصد به 

۶۱ درصد افزایش داشته است.

تحولات دریای ســرخ و افزایش هزینه های حمل، خرید از منابع نزدیک تر را برای 
خریداران نفت، جذاب تر کرده اســت.به گزارش ایســنا، کاهش ترافیک نفتکش از 
طریق کانال ســوئز، سرآغاز شکافی شده اســت که تحت آن، یک منطقه تجاری 
حول منطقه آتلانتیک متمرکز شــده و شــامل دریای شــمال و مدیترانه است و 
دیگری، خلیج فارس، اقیانوس هند و شرق آسیا را دربرمی گیرد. بین این دو منطقه، 
همچنان نفت از مسیر طولانی تر و پرهزینه تر دور آفریقا، جابجا می شود اما الگوهای 
خرید اخیر، به وجود یک شکاف، اشاره دارد.به گفته معامله گران، در اروپا، بعضی از 
پالایشگاه ها، از خرید نفت بصره عراق در ماه گذشته منصرف شدند و محموله های 
نفت دریای شــمال و گویان را خریداری کردند. در آسیا، افزایش تقاضا برای نفت 
موربان ابوظبی، باعث افزایش قیمت معاملات نقدی برای اواسط ژانویه شد و جریان 
نفت از قزاقســتان به آسیا، به میزان قابل ملاحظه ای کاهش یافت.طبق آمار رصد 
کشــتی شرکت کپلر، بارگیری نفت از آمریکا به مقصد آسیا در ژانویه، بیش از یک 
ســوم در مقایسه با دســامبر کاهش یافت.این چند تکه شدن تجارت نفت، دائمی 
نخواهد بود اما در حال حاضر، متنوع کردن منابع واردات نفت را برای کشــورهای 
وابســته به واردات مانند هند و کره جنوبی، دشوارتر کرده است. برای پالایشگاه ها، 
انعطاف پذیری برای واکنش نشان دادن سریع به تغییر عوامل پویایی بازار، محدود 
شــده و در نتیجه، حاشیه ســود آنها کمتر می شود.طبق آمار شرکت کپلر که ۳۰ 

ژانویه منتشر شــد، ترانزیت نفتکش از طریق کانال سوئز، در ژانویه، ۲۳ درصد در 
مقایســه با نوامبر کاهش یافت. این کاهش برای گاز مایع شــده )ال پی جی( و گاز 
طبیعی مایع )ال ان جی( شدیدتر بود و ترانزیت آنها به ترتیب، ۶۵ درصد و ۷۳ درصد 
کاهش یافت.در بازارهای محصولات نفتی، صادرات دیزل و ســوخت جت از هند و 
خاورمیانه به اروپا و نفت کوره و نفتا از اروپا به آسیا، بیش از تجارت محصولات دیگر 
متاثر شده است. قیمت آسیایی نفتا که خوراک پتروشیمی است، هفته گذشته، به 
دلیل نگرانی از دشوار شدن تامین از اروپا، به بالاترین میزان در دو سال اخیر صعود 
کرد.تاثیر اختلال ترانزیت از مسیر دریای سرخ، بواسطه هزینه های بالاتر حمل، در 
قیمت نفت منعکس شده و پالایشگاه ها را تشویق کرده است از نزدیکترین منطقه 
ممکن، خوراک خود را تامین کنند. نرخ نفتکش های ســوئزمکس از خاورمیانه به 
شمال غرب اروپا، از اواسط دسامبر، حدود نیمی افزایش یافته است. بهای معاملات 
نفت برنت که قیمت پایه بازار بین المللی اســت، طی همین مدت، حدود هشــت 
درصد افزایش یافت.در این بین، معامله گران اظهار کردند: هزینه نفت تحویل داده 
شــده از آمریکا به آسیا، در مدت سه هفته در ژانویه، بیش از دو دلار در هر بشکه 
افزایش یافت.بر اساس گزارش بلومبرگ، انتظار نمی رود وضعیت در دریای سرخ در 
به تغییرات بلند مدت در جریان تجارت نفت منتهی شود اما تنش های ژئوپلیتیکی 

منطقه شاید به این زودی حل نشود.

ســخنگوی صنعت آب کشور گفت: فعالیت  سامانه های بارشی زمستان در شمال غرب کشور باعث شکل گیری ذخیره برفی مناسب، معادل متوسط 
بلند مدت، در حوضه دریاچه ارومیه شده است. به موجب فعالیت این سامانه ها، تراز دریاچه ارومیه نسبت به تراز ابتدای سال آبی جاری ۲۶ سانتی متر 
افزایش یافته است.به گزارش ایسنا، فیروز قاسم زاده اظهار کرد: تغییرات اقلیمی و مصارف بالای کشاورزی در حوضه آبریز دریاچه ارومیه، باعث کاهش 
ورودی ها به این دریاچه شده است، به طوری که در سال های اخیر این دریاچه با روند عمومی منفی مواجه بوده است و شرایط خشک را تجربه می کند.

طبق اعلام وزارت نیرو، وی گفت: چنین شــرایطی باعث شــده است تا آب های ورودی به دریاچه نیز به طور موقت و طی فصول  تر سال باعث بهبود 
نسبی شرایط دریاچه گردد و در فصول خشک، تراز دریاچه مجدداً روند کاهشی داشته باشد.

سخنگوی صنعت آب کشور با اشاره به این که در سال آبی جاری نیز فعالیت های سامانه بارشی سرد در شمال غرب کشور باعث شکل گیری ذخیره 
برفی مناسب، معادل متوسط بلند مدت، در حوضه آبریز دریاچه ارومیه شده است، تصریح کرد: تراز دریاچه ارومیه از ابتدای سال آبی تاکنون با افزایش 
۲۶ سانتی متری مواجه بوده است، اما بر اساس آمار موجود، تراز اکولوژیک این دریاچه ۱۲۷۴.۱ متر است و احیای کامل دریاچه تا تراز مذکور، نیاز به 
رشد تراز ۴ متری و حجم بالغ بر ۱۴ میلیارد مترمکعبی دارد که ضرورت اجرای کامل مصوبات ستاد احیای دریاچه ارومیه به ویژه کاهش جدی مصارف 

در این حوضه آبریز را می رساند تا در صورت تداوم فعالیت سامانه های بارشی، پهنه دریاچه ارومیه شاهد بهبود تراز و حجم آن باشد.
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وزیر نفت در جریان سفر به کشور ونزوئلا با پدرو تله چیا، وزیر نفت و ایوان خیل، وزیر خارجه و دیگر مقام های ونزوئلایی دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش ایســنا، جواد اوجی در راستای صدور خدمات فنی مهندسی، پیگیری پالایشگاه های فراسرزمینی، تعمیرات پالایشگاه ها، بازارسازی 
برای بخش خصوصی صنعت نفت ایران به خصوص در زمینه پتروشیمی و سرمایه گذاری در صنعت نفت با پدرو تله چیا، وزیر نفت و ایوان خیل، 
وزیر خارجه و دیگر مقام های ونزوئلایی دیدار و گفت وگو کرد.در این دیدارها ضمن گفت وگو در خصوص موضوعات توســعه روابط حوزه نفت 
و گاز، پیگیری و نظارت بر طرح های پالایشــگاهی، پروژه های زیرساختی حوزه نفت و گاز، روند پیشرفت پروژه های در دست اجرای پالایشی، 

پتروشیمی، زیرساختی و انتقال گاز بررسی شد.

www.sobh-eqtesad.ir

افزایش همکاری نفتی ایران و ونزوئلا،حجم مبادلات به حدود ۴ میلیارد دلار رسید
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چرا عربستان از افزایش 
ظرفیت تولید نفت منصرف 

شد؟

از زمان اعلام تصمیم عربســتان ســعودی برای لغو برنامه افزایش 
ظرفیت تولید نفت به میزان یک میلیون بشکه در روز، گمانه زنی ها 
درباره دلایل این تصمیم بالا گرفته اســت.به گزارش ایسنا، نخست 
آن کــه، تحلیلگران گمان می کنند چشــم انداز تقاضای بلندمدت 
نفت زیر سوال رفته است. در وهله بعدی، بانک های سرمایه گذاری 
می گویند رشــد عرضه از سوی تولیدکنندگان خارج از توافق اوپک 
پلاس، بازار را در دو ســال گذشته شــگفت زده کرده و عربستان 
ســعودی که بزرگترین صادرکننده نفت جهان است، ممکن است 
متوجه شده باشــد با مشکل مواجه شده و باید ســهم بازار خود، 
سخت تر مبارزه کند.ســپس این باور وجود دارد که اعلام این خبر 
غافلگیرکننده از سوی شــرکت آرامکو سعودی، می تواند از قیمت 
نفــت برای مدت طولانی تری حمایت کند.در نهایت، انتظار می رود 
آرامکو با توقف توســعه ظرفیت تولید، میلیاردهــا دلار آمریکا در 
مخارج ســرمایه ای در پروژه های عظیم جدید، صرفه جویی کند و 
فشــار بر ترازنامه را کاهش دهد و پول نقد بیشتری را برای خزانه 
کشور باقی بگذارد که ســرگرم برنامه ریزی برای هزینه های عظیم 
مانند هزینه های پروژه های آینده نگر مانند پروژه نئوم است که یکی 
از ســتون های کلیدی برنامه چشــم انداز ۲۰۳۰ عربستان سعودی 
برای تقویت اقتصاد و تنوع بخشیدن به آن دور از نفت است.آرامکو 
هفته گذشته اعلام کرد دولت عربستان سعودی از این شرکت نفتی 
خواست افزایش ظرفیت تولید نفت خود به ۱۳ میلیون بشکه در روز 
را متوقف کرده و به جای آن، ظرفیت تولید ۱۲ میلیون بشــکه در 
روز را حفظ کند.آرامکو در بیانیه ای اعلام کرد دستورالعمل هزینه 
ســرمایه خود را در زمان انتشار نتایج مالی ســالانه اش در مارس، 
به روزرســانی خواهد کرد. رویترز چهارشنبه گذشته به نقل از یک 
منبع صنعتی گزارش کرد ممکن اســت عربســتان سعودی با این 
اعــلام، بازارها را غافلگیر کرده باشــد، اما این تصمیم به دلیل این 
نگرانی ها کــه بزرگترین صادرکننده نفت جهــان به طور کامل از 
ظرفیت مازاد خود درآمدزایی نمی کند، حداقل به مدت شــش ماه 
تحت بررسی بود.نگرانی از تقاضا برای نفت؟نه آرامکو و نه عربستان 
سعودی، دلایلی برای تصمیم خود مبنی بر کنار گذاشتن برنامه های 
توسعه ظرفیت ارائه نکردند. واکنش اولیه تحلیلگران و فعالان بازار 
این بود که بزرگترین صادرکننده نفت جهان ممکن است انتظارات 
خود را از تقاضا برای نفت در بلندمدت، پایین آورده باشد.به صورت 
علنی، عربستان سعودی و اوپک همچنان می گویند که تقاضا برای 
نفت، به رشــد خود ادامه خواهد داد و جهان به نفت و گاز بیشتری 
برای جبران کاهش تولید از میادین فرســوده، نیاز خواهد داشت.

اوپک حتی چشــم انداز بلندمدت تقاضا برای نفت را به میزان قابل 
توجهی افزایش داده است و اکنون انتظار دارد تقاضای جهانی برای 
نفت در سال ۲۰۴۵، حدود ۱۱۶ میلیون بشکه در روز باشد که در 
مقایسه با ارزیابی قبلی این گروه در سال میلادی گذشته، ۶ میلیون 
بشکه در روز بالاتر است زیرا مصرف انرژی همچنان در مسیر رشد 
است و به همه اشکال انرژی، نیاز خواهد داشت. با این حال، آژانس 
بین المللی انرژی  )IEA( می گوید اوج تقاضا برای نفت تا پایان دهه 
جاری، دیده می شــود.از آنجا که عربســتان سعودی تلاش ها برای 
مدیریت عرضه نفــت از اوپک پلاس را رهبری می کند، با توجه به 
این که هم اکنون، ســه  میلیون بشکه در روز ظرفیت تولید مازاد 
دارد، ممکن اســت تصمیم گرفته باشد که حداکثر ظرفیت پایدار 
کنونی ۱۲ میلیون بشکه در روز کافی است.این کشور به ندرت بیش 
از ۱۱ میلیون بشکه در روز به بازار عرضه کرده است و نمونه آن در 
ماه های ابتدایی سال ۲۰۲۰ در بحبوحه جنگ قیمت با روسیه که 
قیمت در ابتدای شــیوع همه گیری کرونا و ریزش تقاضاها کاهش 
می یافت، مشاهده شد.در حال حاضر، عربستان سعودی در راستای 
مدیریت تلاش های اوپک پلاس برای تثبیت بازار، ۹ میلیون بشکه 
در روز نفــت تولید می کند.رقابت غیراوپک در عرضه نفت به گفته 
بسیاری از تحلیلگران، علاوه بر نگرانی نسبت به تقاضا در بلندمدت، 
دلیل دیگری که برای چرخش ۱۸۰ درجه ای عربستان سعودی از 
توســعه ظرفیت تولید، بیشتر مورد بحث است، رشد قوی تر عرضه 
از ســوی تولیدکنندگان غیراوپک پلاس در سال های اخیر و بیش 
از همه، آمریکا است. باب مک نالی، رئیس شرکت مشاوره راپیدان 
انرژی و یکی از مقامات سابق کاخ سفید، به بلومبرگ گفت: ریاض 
در چند ســال آینده، توازن های ملایم تــری را می بیند که عمدتا 
به دلیل عرضه خارج از اوپک پلاس اســت.به گفته مارتین راتس، 
استراتژیست جهانی نفت در بانک مورگان استنلی، با عرضه قوی تر 
از حد انتظار از سوی آمریکا و سایر تولیدکنندگان غیراوپک پلاس، 
فضا در بازار نفت برای نفت اوپک، تحت فشار قرار گرفته است.بانک 
بارکلیز، به نوبه خود، بر این باور است که توقف توسعه ظرفیت تولید 
عربستان سعودی بیشتر ناشی از واکنش شگفت انگیز قوی عرضه در 
خارج از گروه اوپک پلاس است، نه پیش بینی کاهش تقاضا.بر اساس 
گزارش اویل پرایس، بانک سیتی می گوید تصمیم عربستان می تواند 
به این معنا باشد که اوپک پلاس اذعان کرده است که مشکلی دارد.

گزیده خبر

در پی تحولات دریای سرخ

الگوی خرید جهانی نفت تغییر کرد

افزایش تراز ۲۶ سانتی متری دریاچه ارومیه

حضرت آیت الله خامنه ای: بازجوی ساواک دوست دوران کودکی ام بود

بسته کامل صندوق نوآوری برای حمایت 
از همه شرکت های دانش بنیان

صرفه جویی ۵۰ میلیون دلاری با ایجاد خط 
تولید یک محصول گلوگاهی

رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی با تأکید بر اینکه این صندوق زمینه لازم را برای دسترســی آسان تر 
شــرکت های دانش بنیان به بازار فراهم کرده اســت، گفت: بســته کاملی را برای حمایت از شرکت های 
دانش بنیان اعم از نوپا و کوچک تا شــرکت های بزرگ تدارک دیده ایم تا به انواع تســهیلات و خدمات 
صندوق دسترســی داشته باشــند.به گزارش ایســنا، با هدف حمایت از فعالیت های فناورانه و نوآورانه 
شــرکت های دانش بنیان و تحرک اقتصادی در حوزه های مختلف فناوری و نوآوری، تفاهم نامه همکاری 
میان صندوق نوآوری و شــکوفایی و بانک توسعه صادرات ایران منعقد شد.دکتر محمدصادق خیاطیان، 
رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی در این مراسم با اشــاره به جایگاه شرکت های دانش بنیان در کشور 
گفت: صندوق نوآوری و شکوفایی، خانه شرکت های دانش بنیان و فعالان تأمین مالی کشور است. درحال 
حاضر حدود ۱۰ هزار شرکت دانش بنیان در کشور داریم. این شرکت ها هم به حوزه حل مسائل کشور در 

بخش های مختلف از جمله انرژی، آب، امنیت غذایی و صنایع مختلف ورود کرده اند.....

تبدیل ۷۲۰۰ مجوز صنفی قدیمی به شناسه یکتا

مگر قرار نبود حساب وکالتی برای ثبت نام 
خودروها پیش شرط نباشد؟

همکاری بخش خصوصی و دولت برای 
تنظیم بازار شب عید
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گزیده خبر

رئیسی در دیدار جمعی از فعالین گروه های جهادی:

جهاد تبیین از عرصه های مهم کار 
جهادی است

رئیس جمهور گره گشــایی از زندگی مردم، ایجاد زمینه برای رشــد و شــکوفایی 
اســتعدادها و برقراری عدالت در زمینه برخورداری مــردم از امکانات و زمینه های 
پیشــرفت را از جمله اهداف مشــترک دولت و گروه های جهادی دانست و گفت: 
یکی از کارهای مهم شــما گروه های جهادی، مسئله یابی، یافتن راهکارها و تلاش 
برای حل مســئله اســت.به گزارش ایسنا،  ســید ابراهیم رئیسی شامگاه شنبه در 
دیدار »جمعی از فعالین و مسئولین گروه های جهادی سراسر کشور« که در مسجد 
سلمان فارسی نهاد ریاست جمهوری برگزار شد، ضمن تبریک فرا رسیدن ایام دهه 
مبارک فجر، به سابقه تشکیل جهادسازندگی و عملکرد درخشان آن در دوران دفاع 
مقدس اشــاره و تصریح کرد: دولت مردمی با بــاور عمیق به حرکت جهادی، رفع 
موانع فعالیت گروه های جهادی و گسترش فرهنگ و روحیه جهادی را وظیفه خود 
می داند.رئیس جمهور با اشاره به روند ادغام جهادسازندگی در سازمان اداری دیگر و 
نگرانی از گرفتار شدن این حرکت مردمی در چنبره بروکراسی اداری، همت جهادی 
دانشــجویان، طلاب، دانش آموزان، بسیجیان و مسجدی ها را موجب تداوم حرکت 
جهادی در سراســر ایران دانست و افزود: در این مدت  جوانان جهادگر با راه اندازی 
اردوهای جهادی در دور افتاده ترین شهرها و روستاهای کشور حضور یافتند تا غبار 
محرومیت را از چهره این مناطق پاک کنند. رئیسی تداوم حرکت جهادی و احیای 
جهادسازندگی را از برنامه های اصلی دولت مردمی برشمرد و اظهار داشت: با توجه 
به تشــکیل گروه های متنوع جهادی از بسترهای دانشجویی، طلبگی، سازمان های 
مردم نهاد، بسیج، مساجد و امثال آن، پس از تشکیل دولت سیزدهم، تلاش شد ساز 
و کاری طراحی شود که کار جهادی بر عهده خود جهادگران باشد و دولت فقط به 
حمایت از آنها بپردازد.رئیس جمهور تشکیل شورای عالی جهادسازندگی را نتیجه این 
طراحی دانســت و گفت: طراحی ساز و کاری برای مرتبط کردن گروه های جهادی 
به یکدیگر و فراهم آوردن زیرساخت های حمایت حقوقی و مالی به منظور هم افزایی 
ظرفیت عظیم این گروه ها در مسیر آبادانی، رشد و شکوفایی، ارتقای کیفیت اقدامات 
فرهنگی و رفع آسیب های اجتماعی و مسائل کشور از اهداف تشکیل این شورا است.

رئیس جمهور با ضروری دانستن تدوین و تصویب قوانین لازم برای تسهیل و حمایت 
از فعالیت های جهــادی، به نقش آفرینی فرهنگی گروه هــای جهادی برای تربیت 
انسان های باتجربه و برخوردار از تخصص همراه با روحیه انقلابی و جهادی اشاره کرد 
و افزود: با توجه به ظرفیت مناسب گروه های جهادی برای پرورش مدیران توانمند، 
بــا تجربه، انقلابی و با انگیزه، بهره گیری از نیروهای تربیت شــده در این گروه های 
جهادی در رده های مدیریتی می تواند به ارتقای کارآمدی دستگاه ها بیانجامد.رئیسی 
گره گشایی از زندگی مردم، یافتن استعدادهای درخشان و ایجاد زمینه برای رشد و 
شــکوفایی آنها و برقراری عدالت در زمینه برخورداری مردم از امکانات و زمینه های 
رشــد و پیشرفت را از جمله اهداف مشــترک دولت و گروه های جهادی دانست و 
افزود: یکی از کارهای مهم شــما گروه های جهادی، مسئله یابی، یافتن راهکارها و 
تلاش برای حل مسئله اســت.رئیس جمهور جهاد تبیین را از عرصه های مهم کار 
جهادی دانست و با بیان این که »دشمنی که روزگاری دنبال غارت ثروت های زمینی 
و زیرزمینی ملت ها بود، امروز به دنبال غارت مغزها و نخبگان اســت، با استفاده از 
روش های تهدید، تطمیع، ایجاد شــبهه و سوال و انحراف در اذهان عمومی است«، 
از گروه های جهادی و به خصوص افرادی که قدرت بیان دارند خواســت در راستای 
گشودن گره های ذهنی اقشار مختلف جامعه تلاش کنند.رئیسی با تاکید بر اهمیت و 
ضرورت برگزاری اردوهای راهیان پیشرفت، رکوردشکنی های سال های اخیر در رشد 
تجارت کشــور، صادرات نفتی و غیرنفتی، رشد اقتصادی و ایجاد اشتغال، راه سازی، 
ساخت و تکمیل بیمارستان های کوچک و بزرگ در سراسر کشور و همچنین اجرای 
طرح های بزرگ و پیچیده صنعتی نظیــر راه اندازی فاز ۱۱ پارس جنوبی و احیای 
حدود هفت هزار واحد تعطیل یا نیمه تعطیل تولیدی را از جمله ظرفیت های قابل 
تبیین برای مقابله با توطئه ناامیدسازی جامعه از سوی دشمن دانست و افزود: شرط 
جهادی کار کردن این است که دشمن را در برابر خود ببینیم و برای پیشرفت کشور 
و ناکام گذاشتن دشمن تلاش کنیم.رئیس جمهور در دقایق پایانی جلسه ۲ ساعته 
خود با فعالان گروه های جهادی تاکید کرد که پایان این جلسه به معنای پایان کار ما 
نیست، بلکه این جلسه آغاز یک ارتباط سازنده میان دولت و گروه های جهادی است.

امیرعبداللهیان در دیدار با گروندبرگ:

حملات نظامی علیه یمن راه حل 
سیاسی را با مشکل مواجه کرده است

وزیر امور خارجه گفت: حملات 
نظامی آمریــکا و انگلیس علیه 
یمــن و قــرار دادن مجــدد نام 
انصارالله در فهرســت تروریستی 
را  شــرایط  متحــده،  ایــالات 
پیچیده تر و راه حل سیاســی را 
با مشــکل مواجه کرده است.به 
گزارش خبرگزاری مهر، »هانس 
گروندبرگ« نماینــده ویژه دبیر 
کل ســازمان ملل متحد در امور 

یمن در جریان ســفر به تهران با امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان دیدار 
کرد.طرفین در این دیــدار در خصوص آخرین تحولات منطقه با تمرکز بر موضوع 
یمن گفتگو کردند.وزیر امور خارجه کشــورمان در این دیدار تاکید کرد که رویکرد 
نظامی دولت آمریکا و به خصوص حملات نظامی آمریکا و انگلیس علیه یمن و قرار 
دادن مجدد نام انصارالله در فهرســت تروریستی ایالات متحده، شرایط را پیچیده تر 
و راه حل سیاسی را با مشکل مواجه کرده است.رئیس دستگاه دیپلماسی همچنین 
با محکوم کردن تجاوزات اخیر آمریکا به اهدافی در ســوریه و عراق، آن را ناشی از 
تداوم رویکرد اشــتباه و ناکام این کشور برای حل و فصل مسائل با توسل به زور و 

نظامی گری دانست.

مشارکت، تکلیف ملی و 
شرعی است

گردهمایی داوطلبان نمایندگی تهران در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
در مرکــز همایش های بین المللی رازی برگزار شــد.به گزارش خبرنــگار مهر، گردهمایی 
داوطلبان نمایندگی تهران در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی به همت 
شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی، شامگاه شنبه ۱۴ بهمن در مرکز همایش های بین 
المللی رازی برگزار شــد.در این گردهمایی محمدباقر قالیباف با بیان اینکه نظام جمهوری 
اســلامی خود را مکلف می داند که هم ارزش های الهی را و هم خاص و اراده مردم را حفظ 
کند گفت: انقلابی کسی است که مردم را بر سر دوراهی مردم یا ارزش های الهی قرار ندهد. 
بایــد گفت هم مردم و هم ارزش های الهــی.وی افزود: از نکات مهم مورد توجه ما به عنوان 
جبهه انقلاب آن اســت که وقتی حرف از مکتب امام می زنیم طبق فرمایشــات مقام معظم 
رهبری اصول این مکتب را معنویت، عقلانیت و عدالت می دانیم. این ها باید به صورت متوازن 
در جامعه عملی شــوند.رئیس مجلس یازدهم تاکید کرد: ما در حکمرانی و اداره کشــور در 
همه بخش ها باید به این نکات توجه کنیم و در این مســیر حرکت کنیم. باید هم اصول را 
حفظ کنیم و هم کارآمد باشــیم.وی اظهار داشت: من این جمله را مرتب تکرار می کنم که 
امروز برای حفظ نظام و انقلابمان باید کارآمدی دین در اداره جامعه را به اثبات برســانیم. 
عموم قریب به اتفاق مردم ما به دنبال تضعیف نظام اســلامی نیســتند بلکه از ما مسؤولین 
توقع کارآمدی و مســیولیت پذیری دارند.قالیباف تصریح کرد: مسؤولیت پذیری الزاماً این 
باشد که ما وقتی در مسند قدرت قرار می گیریم در هر سطحی مسیولیت پذیر باشیم؛ خیر. 
ما به عنوان خدمتگزار در هر ســطحی باید فعال باشــیم و زمانی که بخشی از قدرت دست 
ماســت باید پاسخگو باشــیم و ادای دین کنیم. کارآمدی باید تعهد ما به مردم باشد. مردم 
از ما بی حالی تحجر ناکارآمدی و دودستگی را نمی پذیرند.قالیباف کارآمدی در مسؤولیت را 
حق الناس برشمرد و گفت: ما جایی را اشغال کرده ایم که حق مردم را به درستی ادا کنیم.

رئیس جمهور گفت: توصیه می کنم وزرای علوم و آموزش و پرورش از دیدگاه های خود 
نخبگان در مسائل آنان بهره  ببرند، یعنی جمع را کاملًا نخبگانی شکل دهند که برای 
دولت و وزارتخانه ها هم مفید اســت.به گزارش ایسنا، ســیدابراهیم رئیسی در مراسم 
تجلیل از مدال آوران المپیادهای علمی جهانی و احیای باشگاه دانش پژوهان جهان، با 
بیان این که »انقلاب اسلامی توجه به علم و معرفت افزایی را همواره مورد توجه و تاکید 
داشــته است«، اظهار کرد: امام راحل به عنوان رهبر انقلاب، خود یک عالم فرزانه بود. 
ایشان باوجود اشتغال فراوان ۵۰ جلد کتاب نوشتند که اغلب آن ها کتب مرجع هستند.

وی افزود: اگر بخواهیم مراکز علمی امروز با پیش از انقلاب را مقایســه کنیم می بینیم 
چقدر دانشــجو و دانشگاه و اعضای هیئت علمی اضافه شــده است. تعداد مقالات در 
ســال ۱۳۵۶ به ۵۰۰ مقاله می رسید و امروز ۷۸ هزار مقاله داریم. امروز بیش از ۳۰۰ 
مجله علمی داریم . ارتقای رتبه علمی کشــور نشان دهنده توجه انقلاب به علم و عالم 
و معرفت افزایی است.رئیســی یادآور شــد: تاکید رهبری بر دانش بنیان بودن کارها بر 
همین مبناست که کارها علم پایه و فن آوری پایه باشد. علم باید در عرصه زندگی انسان 
آثار خود را نشــان دهد. توجه به علم و عالم در این کشور یک محور است. ظرفیت ما 
بسیار بالاست و جوانان و نوجوانان ما می توانند در عرصه های داخلی و خارجی برای ما 
افتخارآفرین باشند.رئیس جمهور تأکید کرد: این افتخارات باید همواره تجلیل و تکریم 
شــود. باید هم حفظ شود و هم ارتقاء پیدا کند. نباید در یک سطح متوقف شویم. باید 
مسیر رشد و تعالی برای خود نخبگان و جامعه همواره به سوی پیشرفت حرکت کند و 
برای جامعه اقدامات مفیدی به دست نخبگان انجام شود.وی ادامه داد: مهم این است 
که ما چگونه عمل کنیم و چه کاری برای جامعه انجام دهیم . نخبگان باید به جامعه و 
حل مشکلات و مسائل مردم توجه داشته باشند. ما باید افراد موثری در جامعه باشیم. 
افرادی مثل معلم یا استاد دانشگاه در سطح خود بسیار تاثیرگذار هستند. شاگردپروری 
و نخبه پروری بســیار مهم اســت. نخبگان باید از جایگاه علمی خــود برای خدمت و 
گره گشایی از جامعه کمک کنند.رئیس دولت سیزدهم با بیان این که »می توانیم با تکیه 

بر مبانی استوار، سخنانی نو، حرفی جدید و نظریه ای تازه ارائه دهیم«، اظهار کرد: برخی 
از دانشجویان هستند که از استادان خود جایگاه علمی برتری دارند. وقتی کتابی از آن 
دانشجو را نگاه می کنیم، حرف هایی نویی در آن می بینیم که در کتاب استادش نیست. 
هرچه شاگرد دارد از استاد است اما راه نظریه پردازی و حرف تازه زدن همواره باز است.

وی تأکید کرد: اندیشــه ها باید در مباحثه و تبادل نظر به خلق نظریه نوع و حرف تازه 
منجر شود. این کاری است که باشگاه دانش پژوهان می تواند انجام دهد. این باشگاه، یک 
باشگاه اندیشــه ورزی هم برای علم آموزی و هم دانش افزایی و البته به کارگیری دانش 
است. ما در همه عرصه ها می توانیم در جایگاه رفیع علمی قرار گیریم و به جایگاهی برتر 
از آن هم صعود کنیم.رئیس جمهور با بیان این که »امیدوارم این باشگاه همچنان زنده و 
نوآور باشد«، اظهار کرد: باید نخبگان را شناسایی کرد و به این باشگاه افزود. در گوشه 
شهر یا مدرسه ای ممکن است فردی نخبه باشد که باید پیدا و شناسایی شود. از دل این 
باشــگاه باید راه حل مسائل خارج شود. ما با این حرف کاملًا موافقیم که حتماً از نگاه 
نخبگان و دیدگاه آنان درباره مســائل خود نخبگان باید استفاده کرد.رئیسی ادامه داد: 
توصیه می کنم وزرای علوم و آموزش و پرورش از دیدگاه های خود نخبگان در مســائل 
آنان بهره  ببرند، یعنی جمع را کاملًا نخبگانی شکل دهند که برای دولت و وزارتخانه ها 
هم مفید است. آن طرحی هم که برای حل مسائل نخبگی اشاره شد اگر به ما ارائه شود 
ظرف نهایتاً ۱۰ روز راهکار آن اعلام خواهد شد.وی یادآور شد: حتماً نسبت به کادری 
که در این باشگاه به کارگیری شود موافقت داریم. افرادی هستند که اداری نیستند اما 
گفته می شود که می توانند در این فضا کمک کننده باشند که در این زمینه هم سازمان 
اداری استخدامی همکاری خواهد کرد. عدالت در به کارگیری افراد برای ما خیلی مهم 
اســت و اینکه گزینش ها و به کارگیری ها براساس شایستگی ها باشد نکته ای است که 
باید همه مردم در ســازمان ها آن را تجربه کنند.رئیس دولت سیزدهم همچنین اظهار 
امیدواری کرد که باشگاه دانش پژوهان جهان نماد علم آموزی، علم اندوزی و کاربرد علم 

در دانشگاه ها باشد.

حضرت آیت الله خامنه ای: بازجوی ساواک دوست دوران کودکی ام بود

 حضرت آیت الله خامنه ای که از ابتدای شــروع نهضت انقلاب 
اسلامی ایران در دوران طاغوت، در عرصه های مختلف سیاسی 
و اجتماعی حضوری پررنگ داشــته اند، انبوهــی از خاطرات 
مســتقیم از رویدادهای این دوره ی تاریخی را ثبت کرده اند و 
در بازه های زمانی مختلف و فرصت های مقتضی بازگو کرده اند.

به گزارش ایسنا، بخش درس و عبرت رسانه KHAMENEI.IR به 
مناسبت فرارسیدن ایام دهه فجر و بزرگداشت چهل و پنجمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران به انتشار برخی از خاطرات 
رهبر انقلاب در دوران مبارزات علیه رژیم ستم شاهی پرداخته 
است.اولین دســتگیری آیت الله خامنه ای در خرداد ماه ۱۳۴۲ 
هجری شمسی)محرم ۱۳۸۳ هجری قمری( که کشتار بزرگ 
تهران و برخی شــهرهای دیگر اتفّاق افتاده بود و صدها تن از 
مردم به قتل رسیده بودند، من در بیرجند بودم. رفتن من به آن 
شهر و در آن هنگام، با هدف افشاگری و رسواسازی رژیم حاکم، 
بویژه هتک حرمت علما و روحانیّون در مدرسه ی فیضیّه ی قم و 
نیز به قصد افشای برنامه هایی که رژیم برای نابود کردن هویتّ 
اســلامی ملّت مسلمان ایران طراحی کرده بود، صورت گرفت. 
من شهر بیرجند را از این جهت انتخاب کردم که این شهر دژ 
»امیر اســدالله عَلمَ« بود. او ظاهراً پست وزارت دربار را داشت، 
امّا در واقع جایگاهش خیلــی از این مقام بالاتر بود. او یکی از 
رجال قدرتمند کشور بود و در جلد دوّم خاطرات »فردوست«  
جایگاه عَلمَ در ایران بیان شــده است.من در بیرجند دوستانی 
داشتم که طیّ دو ســفر قبلی با آن ها آشنایی یافته بودم. روز 
سوّم محرّم به بیرجند رسیدم. روز هفتم محرّم فرا رسید؛ و این 
همــان روز موعودی بود که امام خمینی )ره( توصیه کرده بود 
ســخنران ها افشاگری علیه رژیم شــاه را آغاز کنند. روز هفتم 
مصادف با جمعه بود.در این اجتماع انبوه همه چیز را گفتم. تا 
روز تاســوعا که دستگیر شدم این سخنرانی ها را ادامه دادم. تا 
ظهر روز عاشورا در پاسگاه پلیس ماندم. نمی دانستم که بیرون 
بازداشتگاه چه می گذرد. بعداً مطّلع شدم که اوضاع در سراسر 
ایران آبستن حوادث بزرگی است. چنان که بعداً آیت الله تهامی ـ 
که شخصیّت برجسته  علمای بیرجند که فقیه و ادیب و خطیب 
و شــجاع بود ـ برایم تعریف کرد، در همان بیرجند نیز هنگام 
دستگیری من اوضاع انفجارآمیز بوده. ظاهراً مقامات هم متوجّه 
این مطلب شــده بودند و ترسیده بودند آن قیام های خروشان 
مردمی که در تهران و دیگر شــهرهای ایــران اتفّاق افتاده، در 
بیرجند هم اتفّاق بیفتد.برای همین، در شــورای تامین شهر، 

جلســه ی فوق العاده تشــکیل داده بودند. این شورا صلاحیّت 
صدور حکم تبعید را داشــت؛ لــذا حکمی مبنی بر تبعید من 
به شهر مشهد )شهر خودم!( صادر کرد. ظاهراً مقامات خواسته 
بودند پیش از تبعید من، خشــم مردم را فرو بنشانند؛ لذا مرا 
آزاد کردند و با من شــرط کردند که منبر نروم. مردم بیرجند 
به من به چشم همدلی و محبّت مینگریستند، و من خوشحال 
بودم که میدیدم مردم این شــهر ـ علیرغم ترس از قدرت عَلمَ 
ـ  با مبلغّان اسلام یک چنین همبستگی عاطفی دارند.در سال 
۱۳۴۲ شمسی برای تبلیغ در ایام ماه رمضان در اواخر زمستان 
به زاهدان رفتم که دوباره بازداشــت شدم. بعد از بازجویی مرا 
بیرون بردند و سوار ماشین کردند و به خارج از شهر بردند. هوا 
تاریک و بسیار سرد بود. فهمیدم جایی که مرا برده اند پادگان 
نظامی است. مرا در بازداشتگاه نگهبانی انداختند. این میهمان 
جدید برای ســربازان غیرمنتظره بود. ســربازان از جای خود 
برخاســتند و دور مرا گرفتند و با احترام به من ســلام دادند. 
فرمانده ســربازان وقتی آن رفتار را از افراد خود دید سریعاً مرا 
به مکانی انفرادی برد. صبح زود به مقر ســاواک منتقل شدم.

در طی این مدت از من بازجویی شــد که چند ســاعت طول 
کشــید. تعجب کردم وقتی دیدم که بازپرس از دوستان دوران 
کودکی من اســت و من در بازی هــای کودکانه او و برادرانش 
شرکت می کردم. پدر و برخی برادرانش از علما و سادات بودند. 

عصر بود که مــرا به فرودگاه آوردند و به همــراه دو مامور در 
هواپیما نشاندند. بعداَ متوجه شدم که عازم تهران هستیم. این 
نخستین سفر من با هواپیما بود. در هواپیما به مسائل مختلفی 
می اندیشــیدم. به آیندۀ این نهضت اسلامی که برپا شده... به 
برپاکنندۀ نهضت امــام خمینی... به آینده ای که در انتظار من 
بود. از فکر به این امور که جز خدای متعال کسی از عاقبت آن 
آگاه نیست منصرف شدم، مجله ای برداشتم و به ورق زدن آن 

پرداختم. چشمم به غزلی افتاد که از آن خوشم آمد.
من عادت داشتم که هر شعری را می پسندیدم در دفتر خاصی 
که »سفینه غزل« نامیده بودم، می نوشتم. دیدم دو مامور همراه 
من از دو طرف گردن می کشــند تا ببینند من چه می نویسم. 
وقتی شعر را نوشــتم ذیل آن این عبارات را هم افزودم: »این 
ابیات را در هواپیمایی که مرا به همراهی دو مامور خوش اخلاق 
از زاهــدان به جای نامعلومی می برد، نوشــتم!« این عبارت اثر 
مثبتی بر هر دوی آن ها گذاشــت.بعد از زنــدان به دیدار امام 
رفتم اواخر ســال ۴۲ برای تبلیغ مــاه رمضان به زاهدان رفتم 
که بازداشــت و به تهران منتقل شدم. بعد از بازداشت وقتی از 
زندان خارج شــدم شور و شــوق دلم را فرا گرفت و گفتم من 
هم توکل به خدا کنم و به محل اقامت امام بروم شــاید به من 
هم اجازه ملاقات بدهند. آدرس را به دست آوردم و به قیطریه 
رفتــم. قیطریه در آن زمان منطقه ای خالی از ســاختمان بود 

و تک وتــوک خانه هایی در آن دیده می شــد. من به خانه امام 
نزدیک شدم. نگهبانان تمام اطراف خانه را گرفته بودند.به یکی 
از آن ها گفتم من تازه از زندان آمده ام و می خواهم مانند سایر 
زندانیان با آقا ملاقات کنــم. آن ها با یکدیگر اختلاف نظر پیدا 
کردنــد. بالاخره توافق کردند که به من اجازه دهند فقط برای 
چند دقیقه وارد شوم. در زدم. حاج آقا مصطفی – فرزند امام – 
در را باز کرد و از دیدن من دچار شگفتی شد. از من پرسید: کِی 
آزاد شــدید؟ گفتم: دو روز پیش! وارد یکی از اتاق ها شدم و آقا 
را در برابر خود یافتم. احساساتی که در دلم محبوس مانده بود 
غلیان کرد. عواطفم در برابر امام سرریز شد. برای آقا وضع امت و 
دوستان را در غیاب ایشان بیان کردم و اظهار داشتم که موسم 
رمضان امســال بدون بازده به هدر رفت و لذا باید  از هم اکنون 
برای موسم محرّم برنامه ریزی کنیم.پسرم مرا نشناخت! در سال 
۱۳۴۶ مجددا توســط ساواک بازداشت و زندانی شدم. یک روز 
پســرم مصطفی را که دو ســاله بود به زندان آوردند. یکی از 
سربازان دوان دوان آمد و گفت پسر شما را آورده اند. به درِ زندان 
نگاه انداختم دیدم یکی از افسران، مصطفی را بغل گرفته و به 
سوی من می آید. مصطفی را گرفتم و بوسیدم. کودک به علت 
اینکه مدتی طولانی از او دور بودم، مرا نشناخت؛ لذا با چهره ای 
گرفته و اخم کرده به من نگریست. سپس زد زیر گریه. به شدت 
می گریســت. نتوانســتم او را آرام کنم. لذا او را دوباره به افسر 
دادم تا به همســرم و بقیه ـ که اجازۀ دیدار با من را نداشــتند 
ـ بازگرداند. این امر به قدری مرا متاثرّ ســاخت که تا چند روز 
بعــد نیز همچنان دل آزرده بودم. مبارزه و همراهی همســر با 
آن که خانه  ما بارها مورد یورش دژخیمان واقع شــد، و با آن که 
من بارها در برابر او بازداشــت شــدم، و حتّی در نیمه شب که 
برای دســتگیری من به خانه  ما ریختنــد، مورد ضرب و جرح 
واقع شــدم، علیرغم همه  این ها، من هیچگاه ترسی یا ضعفی 
یا افســردگی و ملالتی در همسرم مشاهده نکردم. با روحیّه ای 
عالی و قوی در زندان به ملاقات من می آمد. در این ملاقات ها، 
به من اعتماد و اطمینان میداد. هرگز نشد وقتی من در زندان 
بــودم، خبر ناراحت کننده ای به من بدهد. به یاد ندارم که مثلًا 
خبر بیماری یکی از فرزندان را به من داده باشــد؛ یا مطلبی را 
که برایم ناخوشایند باشد، درباره ی خانواده و بستگان و والدین 
گفته باشد. همچنین باید به صبر و شکیبایی فراوان او در تحمّل 
سختی و مشقّت زندگی در دوران پیش از انقلاب، و اصرار او بر 

ساده زیستی در دوران پس از انقلاب اسلامی اشاره کنم.

کارشناس مسایل بین الملل گفت: تجاوز اخیر آمریکا به سوریه و عراق اقدام ابتکاری نبود بلکه در واکنش به ضربه  رکبان)اردوگاه در مرز اردن( بود.»سعدالله 
زارعی« کارشناس ارشد مسائل غرب آسیا در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به تجاوز هوایی بامداد امروز آمریکا به مناطقی از سوریه و عراق اظهار کرد: تجاوز 
هوایی آمریکا به خاک عراق و سوریه، اتفاق تازه ای نبود و پیش تر آمریکایی ها به پایگاه هایی در عراق و سوریه حمله کرده بودند؛ این حملات شباهت زیادی به 
حملات قبلی دارد.زارعی با اشاره به حملات مقاومت به پایگاه نظامی آمریکا در اردن، اظهار کرد: کاری که مقاومت در پایگاه »رکبان« علیه آمریکایی ها انجام 
داد ابتکار عمل، اقدامی ویژه، خارج از جغرافیای مقاومت و در محیطی دور از تصور آمریکا بود.وی گفت: آمریکایی ها برای اینکه از وقوع حوادث غیر مترقبه 
)واکنش احتمالی ایران و عدم افزایش سطح درگیری ها در منطقه( پیشگیری کنند، ابتدا تمرکز زیادی درباره سطح واکنش خود داشتند و پس از آن دست به 
اقدامات عمدتاً نمایشی و جنایتکارانه زدند. تجاوز امروز آمریکا، سطح کنترل شده ای از واکنش به منظور متوقف کردن اتفاقاتی از قبیل آنچه در »رکبان« رخ 
داد، بود.زارعی افزود: بنابراین تجاوز اخیر آمریکا به سوریه و عراق، نه اقدام ابتکاری بلکه صرفاً در واکنش به ضربه ای که در اردن دریافت کردند، بود. گفتنی 
است، منابع خبری در سوریه و عراق بامداد امروز از تجاوز جنگنده ها و هواپیماهای آمریکایی به مناطقی در استان »دیر الزور« واقع در شرق سوریه خبر دادند.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: حمله نظامی به کشورهای منطقه تعارض کاملًا آشکاری با ادعاهای مکرر واشنگتن و لندن دارد که 
می گویند خواستار گسترش جنگ و درگیری در منطقه نیستند.به گزارش خبرگزاری مهر، »ناصر کنعانی« سخنگوی وزارت امور خارجه 
حملات هوایی و موشکی شب گذشته آمریکا و انگلیس به شهرها و مناطق مختلفی در یمن را به شدت محکوم کرد.وی این حملات را 
نقض مکرر حاکمیت و تمامیت ارضی یمن و نقض فاحش حقوق بین الملل توسط آمریکا و انگلیس دانست و افزود: تداوم اینگونه اقدامات 

خودسرانه، یک ماجراجویی آشکار و تهدیدی نگران کننده برای صلح و امنیت بین المللی است.سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: ماجراجویی های نظامی آمریکا و انگلیس در حمله نظامی 
به کشورهای منطقه ادامه سیاست و رویکرد اشتباه این دو کشور در استفاده از رویکرد نظامی گری برای پیشبرد اهداف نامشروع آنان در منطقه بوده و تعارض کاملًا آشکاری با ادعاهای 

مکرر واشنگتن و لندن دارد که می گویند خواستار گسترش جنگ و درگیری در منطقه نیستند.

زارعی:

تجاوز امروز آمریکا به عراق و سوریه »نمایشی« بود
کنعانی:

حمله به یمن تعارض آشکاری با ادعاهای مکرر 
واشنگتن و لندن دارد

توصیه رئیسی در تجلیل از مدال آوران المپیادهای جهانی:

وزرای علوم و آموزش و پرورش از دیدگاه های نخبگان در مسائل آنان بهره  ببرند
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گزیده خبر

مگر قرار نبود حساب وکالتی برای 
ثبت نام خودروها پیش شرط نباشد؟

ســامانه یکپارچه خودروهای وارداتی از فردا ۱۶ بهمن ماه برای ثبت نام کلیه متقاضیان 
واجد شــرایط، بازگشایی خواهد شــد؛ نکته این مرحله این است که با توجه به اینکه 
پیش شرط حساب وکالتی برداشته شده بود، اما در این مرحله متقاضیانِ جدید باید این 
حساب را باز کنند که به گفته مدیر سامانه این مورد تنها برای خرید خودروهای داخلی 
فعلا اجرایی می شود.به گزارش ایســنا، دور جدید ثبت نام خودروهای وارداتی از محل 
ظرفیت مازاد خودروهای وارد شده از فردا )دوشنبه ۱۶ بهمن ماه( به مدت پنج روز )تا 
پایان روز جمعه ۲۰ بهمن ماه( آغاز می شود.با توجه به اینکه خودروها مازاد بر ظرفیت 
تقاضا هستند و به طور دقیق تر می توان گفت خودروهایی که طی حدوداً ۱۰- ۹ مرحله 
عرضه قبلی برای ثبت نام کنندگان مرحله اول )در اســفند ماه سال گذشته(، متقاضی 
زیادی نداشــته و ظرفیت آن ها موجود است، تصمیم گرفته شد که مرحله دوم ثبت نام 
برای متقاضان جدید با عرضه ۱۱ خودروی وارداتی توسط ۱۱ شرکت واردکننده اجرایی 
شود.بدین منظور متقاضیان جدید از یک روز قبل از آغار عرضه )از امروز یکشنبه( این 
امکان برایشــان فراهم شده که یکی از حســاب های خود را نزد بانک های واجد شریط 
اعلامی سامانه یکپارچه عرضه خودروهای وارداتی، وکالتی و مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان را 
در آن بلوکه کنند تا امکان ثبت نام طی پنج روزی که سامانه برای ثبت نام مشتریان فعال 
اســت، امکان ثبت تنها یک اولویت از سبد محصولات اعلامی را انتخاب کنند.همانطور 
که اشــاره شد، متقاضیان جدید از امروز تا ســاعت ۱۳ روز چهارشنبه )۱۸ بهمن ماه( 
برای تعریف حســاب وکالتی و مسدود کردن وجه ۵۰۰ میلیون تومانی در این حساب 
فرصت خواهند داشــت.اوایل آذر ماه بود که موضوع برداشــته شدن پیش شرط تعریف 
حســاب وکالتی برای ثبت نام خودروها اعم از داخلی و وارداتی، مطرح شد.در آن مقطع 
زمانی، مدیر سامانه یکپارچه خودروها ضمن تاکید بر تداوم فروش خودروهای وارداتی به 
متقاضیان مرحله اول که هنوز در نوبت تخصیص خودروی مورد نظرشان قرار نگرفته اند، 
از آغــاز فروش خودروهای وارداتی از محــل مازاد به متقاضیان جدید خبر داد و تاکید 
کرد: شرایط ثبت  نام همچون سابق است اما دیگر نیازی به بلوکه کردن وجه در حساب 
وکالتــی وجود ندارد.این وعده عرضه خودرو از محل مازاد به متقاضیان جدید در حالی 
که حدوداً قرار بوده است از اواخر آذر ماه اجرایی شود، با گذشت قریب به دو ماه، اکنون 
اجرایی شده است. ضمن اینکه علیرغم اینکه تاکید شده بود دیگر حسابی ضرورت ندارد 
وکالتی و وجهی در آن مســدود شــود، اما این پیش شرط مجدد اعمال می شود.ایسنا، 
این موضوع را مجدد از مدسهدی تقی- مدیرسامانه یکپارچه خودروهای وارداتی- مورد 
پیگیری قرار داد که بر اساس آن، این مقام مسئول خاطرنشان کرد که بسته به شرایط، 
حذف این پیش شــرط، تنها برای خرید خودروهای داخلی فعلا اجرایی می شود و برای 

ثبت نام خودروهای وارداتی لازم الاجراست.

صرفه جویی ۵۰ میلیون دلاری 
با ایجاد خط تولید یک محصول 

گلوگاهی

رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی کمپرســور هرمتیک را یک محصول گلوگاهی در 
زصنعت لوازم خانگی دانســت و گفت: تولید این محصول در کشــور صرفه جویی ۵۰ 
میلیــون دلاری در پی دارد.به گزارش ایســنا، دکتر محمدصــادق خیاطیان امروز در 
مراسم افتتاح خط تولید کمپرسورهای هرمتیک خانگی با اشاره به موفقیت این شرکت 
دانش بنیان در انتقال دانش فنی کمپرسورهای خانگی، گفت: به شما تبریک می گویم که 
دست روی توسعه فناوری ای گذاشته اید که تاکنون وارداتی بوده است.وی کمپرسورهای 
هرمتیک را یک محصول گلوگاهی در صنایع لوازم خانگی دانســت و یادآور شد: سالانه 
۸۰ میلیون دلار صرف واردات این محصول می شــود.خیاطیان خاطر نشــان کرد: این 
کمپرسورها دارای دانش فنی بالایی است و ما با قدرت بیشتری از این محصول حمایت 
مالی خواهیم کرد.رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی تاکید کرد: راه اندازی این خط تولید 
۵۰ میلیــون دلار صرفه جویی ارزی در پی دارد. ضمن آنکــه راه اندازی این خط تولید 
اشتغال زایی به دنبال دارد.خیاطیان با تاکید بر تولید محصولاتی که برای کشور وابستگی 
ایجــاد می کنند، افزود: امیدوارم این شــرکت روز به روز با نوآوری بیشــتر، محصولات 

جدیدتری را به تولید برساند.

بحث بنزین سه نرخی مطرح 
نیست

مدیرعامل شــرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی گفت: فعلا در حوزه ســه 
نرخی شــدن بنزین مصوبه  و ابلاغیه ای داده نشده و قیمتی هم اعلام نشده است.

به گزارش ایسنا، جلیل سالاری امروز در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوال ایسنا، 
درباره میزان ناترازی بنزین و راهکارهای رفع این مساله، اظهار کرد: تولید در داخل 
کشــور بیش از استانداردهای دنیا و مصارف ســه برابر استاندارد دنیاست، میزان 
مصرف بنزین ۱۱۵ میلیون لیتر مصرف و ســی ان جی حدود ۲۰ میلیون تخمین 
زده شــده یعنی ۱۳۵ میلیون لیتر سوخت در کشــور مصرف می شود.وی افزود: 
نیاز است در بحث بهینه ســازی مصرف انرژی اقدامات شایسته ای انجام شود که 
عملا با استانداردهای جهانی اقدام شود، هم در بحث کیفی سازی خودروها، خارج  
کردن خودروهای فرسوده عملا ۴۰ تا ۵۰ میلیون لیتر روزانه مازاد بنزین داریم که 
می توانیم این میزان را در ســبد صادرات کشور قرار دهیم لذا باید به موازات بحث 
تولید بنزین و احداث پالایشگاه جدید و کیفی سازی در حوزه بهینه سازی هم اقدام 
کنیم.او اظهار کرد: طرح هایی در سبد سوخت دیده شده، از جمله اینکه بحث های 
هیبریدی را در دســتور کار قرار دهیم و موضوعات دیگر در حوزه کیفی سازی و 
توســعه شرکت های پالایشی اســت که این ظرفیت را به عدد ۱۳۰ میلیون لیتر 
تثبیت کنیم.وی در پاســخ به سوال دیگر ایسنا، درباره میزان واردات بنزین گفت: 
در بحث واردات چالش چندانی نداریم و با ظرفیتی که در داخل کشور وجود دارد، 
کار را پیش می بریم و صرفا در شرایطی که برخی از پالایشگاه ها تعمیرات اساسی 
و یا نیاز خاصی دارند، در آن زمان پیش بینی و مدنظر قرار می دهیم و بر حســب 
نیازهایی که وجود دارد و با توجه به میزان ذخیره سازی در فصولی که اوج مصرف 
اســت، به منظور مدیریت به این موضوع توجه می شود.او در پاسخ به این سوال 
که در چند درصد کلان شــهرهای بزرگ بنزین و نفت گاز یورو ۵ توزیع می شود، 
اظهار کرد: در عمده کلان شهرهایی که تکلیف شده است، عرضه را انجام می دهیم 
و بخش کیفی ســازی نیز بر اســاس مصوباتی که وجود دارد، در مابقی فراورده ها 
نیز تا ســال ۱۴۰۴ اقدامات را انجام خواهیم داد، در نفت کوره نیز طرح های جامع 
کیفی سازی پیش بینی شده که تدریجا اجرایی می شود.وی افزود: باتوجه به اینکه 
ماهیت عمده طرح ها زیست محیطی بوده، لازم است صدور مجوزها تسریع شود 
و این موضوعات زمان بر اســت و لازم اســت که از سوی دستگاه ها کمک شود تا 
بتوانیم در برخی پروژه ها که مطالعات مهندســی آن آغاز شده، عملیات اجرایی را 
نیز در مابقی شــرکت ها آغاز کنیم.وی با اشاره به برنامه امروز، گفت: با همکاری 
شــرکت ملی پالایش و پخش و شــرکت های تابعه در قالب تفاهمی که با وزارت 
جهاد کشاورزی انجام شد، امروز ۵۰۰۰ نهال را در مجموعه شرکت های تابعه هم 
شرکت خطوط مخابرات، شرکت ملی پخش و مجموعه ۱۰ شرکت پالایشی ۵۰۰ 
هزار نهال را خواهیم کاشت و در طول چهار سال آینده این عدد را به پنج میلیون 
خواهیم رساند.وی با بیان اینکه در همه پالایشگاه ها طرح خاموش کردن فلرها را 
در دستور کار داریم، گفت: در دو پالایشگاه باقی مانده نیز این طرح در حال اجرا 
شــدن است و ما حوزه بازیافت گازهای  مشعل در همه شرکت های پالایشی انجام 
شــده و آنچه مانده در حوزه بالادســت بوده که آن هم در طرح های بازیافت در 

مجموعه وزارت نفت است که آن ها هم انجام می شود.

همکاری بخش خصوصی و دولت برای تنظیم بازار شب عیدخاندوزی اعلام کرد

بسته کامل صندوق نوآوری برای حمایت از همه شرکت های دانش بنیان

وزیــر امور اقتصادی و دارایی گفــت: با توجه به اینکه در یک و 
نیم ماه پایانی ســال قرار داریم، جدا از موضوع همیشگی تامین 
بازار شب عید که مقارن با ماه رمضان هم هست و مسئله ثبات 
قیمت ها مطرح اســت، ســرفصل دیگر تعامــل دولت و بخش 
خصوصی را می توان در این برهه تعریف کرد.به گزارش ایســنا، 
سید احسان خاندوزی امروز در صد و هجدهمین جلسه شورای 
گفت وگــوی دولت و بخش خصوصی در اتــاق بازرگانی ایران، 
با اشــاره به برگزاری جلسه شــورای گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی بعد از هشــت ماه توقف، گفت: بــا توجه به اینکه در 
هدف گذاری امســال موضوع رشد تولید و مهار تورم در دستور 
کار قرار دارد، به نظر می رســد، در پایان سال دبیرخانه شورای 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی مجموعه ای از دستاوردها و 
نقاط مثبت و موانع و چالش های فعالان اقتصادی در سال جاری 
را احصا کند تا در اختیار روسای قوا قرار گیرد و دفتر مقام معظم 
رهبــری نیز صدای فعالان بخش خصوصــی را در یک ارزیابی 
مدون داشــته باشــد.وی در ادامه به تعامل بین دولت و بخش 
خصوصی اشاره کرد و گفت:  علاوه بر موضوع همیشگی تامین 
بازار شــب عید که مقارن با ماه رمضان هم هست می توان به، 
سرفصل دیگر تعامل دولت و بخش خصوصی در این برهه اشاره 
کرد.خاندوزی افزود: نظام تامین ارز کشور باید متعهد باشد، در 
کمترین زمان، میزان ارز لازم را در اختیار فعالان اقتصادی قرار 
دهد کــه البته در روزهای اخیر نیز شــاهد آن بودیم. از طرف 
دیگر بخــش خصوصی باید برای ثبات بخشــیدن به قیمت ها 
در بــازار اهتمام کنند تا دغدغه دولت برای کنترل بازار شــب 
عیــد و ماه مبارک رمضان در یک همــکاری  برد- برد دولت و 
بخش خصوصی شکل بگیرد و منفعت آن را فعالان اقتصادی و 
مردم کسب کنند.بانک ها در تامین نقدینگی واحدهای تولیدی 
همکاری نمی کنندصمد حسن زاده، رئیس اتاق بازرگانی ایران، 
نیــز در ادامه این جلســه گفت: در پایان ســال نیاز واحدهای 
صنعتی به نقدینگی بیشتر است، اما بانک ها در تامین نقدینگی 
برای واحدهای تولیدی همکاری خوبی ندارند و بیشتر تسهیلات 

تکلیفی دولت را پرداخت می کنند و مجالی برای اینکه در کنار 
واحدهای تولیدی باشند، باقی نمی ماند.تمدید فرصت پرداخت 
بدهی هــای مالیاتی برای واحدهای تولیــدی وی با بیان اینکه 

بیشــتر واحدهای تولیدی کشــور واحدهای کوچک و متوسط 
هستند، تصریح کرد: لازم است همکاری بیشتری در این زمینه 
انجام شود تا منجر به توقف واحدهای اقتصادی نشود. همچنین 

انتظار فعالیت اقتصادی در خصوص مطالبات مالیاتی آن اســت 
که بــا واحدهای تولیدی همکاری بیشــتری انجــام و فرصت 

پرداخت بدهی های مالیاتی تمدید شود.

رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی با تأکید بر اینکه این صندوق زمینه لازم را برای دسترسی 
آســان تر شرکت های دانش بنیان به بازار فراهم کرده است، گفت: بسته کاملی را برای حمایت 
از شــرکت های دانش بنیان اعم از نوپا و کوچک تا شــرکت های بزرگ تــدارک دیده ایم تا به 
انواع تسهیلات و خدمات صندوق دسترسی داشته باشند.به گزارش ایسنا، با هدف حمایت از 
فعالیت های فناورانه و نوآورانه شرکت های دانش بنیان و تحرک اقتصادی در حوزه های مختلف 
فناوری و نوآوری، تفاهم نامه همکاری میان صندوق نوآوری و شکوفایی و بانک توسعه صادرات 
ایران منعقد شد.دکتر محمدصادق خیاطیان، رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی در این مراسم 
با اشــاره به جایگاه شرکت های دانش بنیان در کشور گفت: صندوق نوآوری و شکوفایی، خانه 
شرکت های دانش بنیان و فعالان تأمین مالی کشور است. درحال حاضر حدود ۱۰ هزار شرکت 
دانش بنیان در کشور داریم. این شرکت ها هم به حوزه حل مسائل کشور در بخش های مختلف 
از جمله انرژی، آب، امنیت غذایی و صنایع مختلف ورود کرده اند و هم در بعُد توسعه فناوری 
در کشــور ایفای نقش می کنند.وی تصریح کرد: از بعُد اقتصادی نیز برآورد می شود که سهم 
 )GDP( شرکت های دانش بنیان در اقتصاد دانش بنیان کشور حدود ۲ درصد تولید ناخالص ملی
اســت. بر اســاس هدف گذاری اعلام شده از سوی مقام معظم رهبری و طبق قانون و در قالب 
برنامه هفتم توســعه، این سهم باید به ۷ درصد از GDP کشور برسد. یکی از عناصر تأثیرگذار 
برای رســیدن به این ســهم ۷ درصدی نیز، نظام تأمین مالی است.عضو هیأت علمی دانشگاه 
شــهید بهشــتی افزود: در یک سو با شــرکت های دانش بنیانی روبرو هستیم که از ظرفیت و 
توانمندی بالایی برخوردار هســتند و در سوی دیگر، نمی توان نقش نخبگان در این شرکت ها 
را نادیده گرفت. بدون شــک، شــرکت های دانش بنیان بهترین گزینه برای حفظ و نگه داشت 
نخبگان و استفاده از ظرفیت آنها محسوب می شوند. بحث شرکت های دانش بنیان برای کشور 
و مســئولان نظام از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است و تلاش شده از روش های مختلف از 
جمله تصویب قوانینی مانند قانون مترقی جهش تولید دانش بنیان، زمینه توسعه فعالیت های 
شــرکت های دانش بنیان بیش از پیش فراهم شــود.خیاطیان، رسالت و وظیفه اصلی صندوق 
نوآوری و شــکوفایی را تأمین مالی شــرکت های دانش بنیان عنوان کرد و گفت: طی چند ماه 
گذشته و با توجه به اهتمام ویژه رئیس جمهور به حوزه دانش بنیان ها، سرمایه صندوق نوآوری 
به ۱۰ همت افزایش پیدا کرده است تا زمینه برای گسترش حمایت از شرکت های دانش بنیان 
فراهم شــود؛ با این حال تکیه صرف به منابع دولتی نمی تواند پاسخگوی نیازهای شرکت های 
دانش بنیان باشد که به سرعت درحال رشد هستند. در این حوزه باید به سمت منابع دیگری 
برویم که مهم ترین آن، شبکه بانکی کشور است.وی با اشاره به اینکه امروز همکاری خوبی بین 

دانش بنیان ها و شــبکه بانکی کشور با تســهیل گری صندوق نوآوری و شکوفایی شکل گرفته 
اســت، یادآور شد: در حوزه تسهیلات و صدور ضمانت نامه  شاهد اتفاقات بسیار خوبی هستیم 
و اعتماد کافی بین شــبکه بانکی کشور و دانش بنیان ها ایجاد شده است و این شرکت ها جزء 
خوش حساب ترین مشتریان بانک ها محســوب می شوند.رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی با 
تأکید بر اینکه این صندوق زمینه لازم را برای دسترســی آسان تر شرکت های دانش بنیان به 
بازار فراهم کرده است، تصریح کرد: بسته کاملی را برای حمایت از شرکت های دانش بنیان اعم 
از نوپا و کوچک تا شــرکت های بزرگ تدارک دیده ایم تا به انواع تسهیلات و خدمات صندوق 
دسترسی داشته باشند.به گفته وی، صندوق نوآوری و شکوفایی از بدو تأسیس تاکنون بالغ بر 
۵۰ همت انواع خدمات مالی را به شرکت های دانش بنیان پرداخت کرده است که این موضوع 
به برکت همکاری خوب صندوق نوآوری و شبکه بانکی کشور محقق شده است. از بانک توسعه 
صادرات ایران نیز انتظار داریم گام مهمی در جهت تأمین مالی شرکت های دانش بنیان برداشته 
و در این حوزه، نقش آفرینی کند.وی موضوع صادرات شرکت های دانش بنیان را نیز از موضوعات 
مهم در زیست بوم فناوری کشور توصیف کرد و گفت: این ظرفیت در شرکت های دانش بنیان 
بزرگ وجود دارد تا ظرفیت صادرات محصولات دانش بنیان را تا ۵ سال آینده به رقم ۵ میلیارد 
دلار برسانند. بسته ویژه ای را برای حمایت از صادرات شرکت های دانش بنیان در نظر گرفته ایم 
تا به تولید و صادرات این شــرکت ها و همینطور بحث تولید فراسرزمینی آنها کمک کنیم. در 
قالب تولید فراسرزمینی، شــرکت های دانش بنیان بخش کوچکی از تولیدات خود را به خارج 
منتقل می کنند، درحالی که اصل و ریشه تولید آنها در داخل کشور است. امیدواریم با همکاری 
بانک توســعه صادرات در زمینه این بسته صادراتی، اتفاقات مهم و خوبی را رقم بزنیم.رئیس 
صندوق نوآوری و شــکوفایی با اشاره به ماده ۱۸ قانون جهش تولید دانش بنیان، گفت: بحث 
ســرمایه گذاری بانک ها در حوزه دانش بنیان، موضوع دیگری اســت که زمینه آن فراهم شده 
اســت. قانون جهش تولید دانش بنیان به بانک ها اجازه داده اســت که به حوزه سرمایه گذاری 
دانش بنیان ها ورود پیدا کنند. بانک مرکزی نیز به تازگی بخشــنامه آن را ابلاغ کرده است. در 
بحث صکوک نیز می توانیم با موضوع صادرات، شرکت های دانش بنیان را در این زمینه توانمند 
کنیم. همچنین امیدواریم بتوانیم در حوزه تأمین مالی جمعی، همکاری خوبی با صندوق تأمین 
ســرمایه تمدن داشته باشــیم.به نقل از روابط عمومی صندوق نوآوری و شکوفایی، خیاطیان 
خاطرنشــان کرد: امیدواریم تفاهم نامه ای که امروز و در ایام دهه فجر میان صندوق نوآوری و 
شکوفایی و بانک توسعه صادرات ایران منعقد می   شود، آغازگر حرکتی جدید، پرشتاب و تحولی 

برای حمایت از شرکت های دانش بنیان کشور باشد.

در شهرک عباس آباد خط تولید کاتالیست هیدروژناسیون استیلن مورد نیاز پتروشیمی افتتاح شد.به گزارش ایسنا، امروز در کارخانه یکی 
از شــرکت های دانش بنیان، فاز توسعه تولید کاتالیست های گرانبهای صنعت پتروشیمی راه اندازی شد.خط تولید کاتالیست هیدروژناسیون 
اســتیلن با حمایت صندوق نوآوری و شــکوفایی راه اندازی شده است که امروز خط تولید کاتالیست هیدروژناسیون استیلن و فاز توسعه ای 
کارخانه برای تولید این نوع کاتالیست افتتاح شد.کاتالیست هیدروژتاسیون استیلن برای حذف ناخالصی استیلن از محصول اتیلن واحدهای 
الُفین مورد استفاده قرار گرفته و خود اتیلن نیز در صنایع پلیمری برای تولید پلی اتیلن استفاده می شود. عدم حذف این ناخالصی ها باعث 

مسموم شدن کاتالیست و توقف فرآیند تولید پلی اتیلن می شود که خسارات مالی فراوانی را در پی خواهد داشت.

طبق اعلام وزارت اقتصاد، حدود ۷۲۰۰ مجوز صنفی کاغذی به شناسه یکتا تبدیل شده است.به 
گزارش ایسنا، بر اساس اعلام دبیرخانه هیات مقررات زدایی تا ۱۴ بهمن ۱۴۰۲، حدود ۷۲۰۰ 
مجوز صنفی کاغذی به شناســه یکتا تبدیل شــده است.در هفته گذشته ۳۸۴۸ مجوز صنفی 
به شناســه یکتا تبدیل شده بودند که این آمار در نخستین روز از هفته جاری با رشد بیش از 
۸۷ درصدی به ۷۱۹۷ رســیده اســت.یادآوری می شود؛ با حکم ماده یک قانون تسهیل صدور 
مجوزها، همه مجوزهای کاغذی تا پایان ســال ۱۴۰۲ باید به مجوز الکترونیکی )شناسه یکتا( 
تبدیل شوند.درگاه ملی مجوزها امکان صدور غیرحضوری و رایگان شناسه یکتا برای صاحبان 
مجوزهــای کاغذی را فراهم کرده و از دی  ماه گذشــته، عملیات تبدیل مجوزهای کاغذی به 

شناسه یکتا شروع شده است.

کارخانه تولید یکی از گرانبهاترین کاتالیست های 
پتروشیمی افتتاح شد

تبدیل ۷۲۰۰ مجوز صنفی قدیمی به 
شناسه یکتا



روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

دو شنبه 16 بهمن 1402  24 رجب 1445  5 فوریه 2024

    سال نوزدهم    شماره 5342

تحریریه :44253450    روابط عمومی :44253448    فکس : 44253395   بازرگانی : 9-44253335    توزیع : 44253450   فکس : 44253234    توزیع: موسسه سخن گستر    چاپ: امید نشرو چاپ ایرانیان    

 تهران، بلوار مرزداران ، انتهای خیابان گلستان ، کوی پژوهش پلاک 13   کد شبا :2008-654     کد پستی :1463777746صاحب امتیاز : موسسه سخن گستر  مدیر مسئول : فاطمه لشکری

در گزارش جدیدی فاش شده ایلان ماسک همراه هیات مدیره شرکت هایش مواد 
مخدر مصرف و آنها را به انجام این کار تشویق می کند.به گزارش خبرگزاری مهر 
به نقل از بیزینس اینسایدر، طبق گزارش جدید وال استریت ژورنال، ایلان ماسک 
میان دوستان و همکارانش نوعی فرهنگ فشار به وجود آورده و آنها را به استفاده 
از مواد مخدر همراه خود تشویق می کند. در گزارش مذکور جزییاتی درباره این 
امر بیان شــده که چگونه اعضای هیات مدیره و مدیران شرکت های مختلف وی 
همراه وی مواد مخدر مصرف می کنند یا امکانات این کار را برای ماســک فراهم 
می کنند تا در حلقه نزدیک وی بمانند.این نشریه به نقل از شاهدان گزارش داده 
در مهمانی ها ماسک در حال مصرف کتامین و نوشیدن اکستازی مایع در بطری 
آب مشاهده شده است. اعضای هیات مدیره سابق و فعلی تسلا و اسپیس ایکس 
که برخی از آنها میلیون ها دلار در شرکت های ماسک سرمایه گذاری کرده اند یا 
امتیاز خرید و فروش سهام آنها به نقش شان در شرکت ها متکی است، نیز همراه 
او مــواد مخدر مصرف کرده اند.میزان مصرف مواد مخدر ماســک نوعی فرهنگ 
ایجــاد کرده که نزدیک ترین همکاران تجاری اش بیم آن دارند که اگر از مصرف 
مواد مخدر همراه او سرباز زنند، ثروت و موقعیت اجتماعی خود را از دست بدهند.

این درحالی است که در ژانویه 2024 میلادی در گزارشی فاش شد این میلیاردر 
52 ســاله سالهاســت کوکایین، ال اس دی و مواد مخدر دیگر مصرف می کند. 
ماسک در واکنش به این گزارش در پستی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: من 
هرکاری می کنم، واضح است که باید به آن ادامه دهم!پس از انتشار گزارش مذکور 
که همچنان ممکن است مجوز حفاظتی ماسک همچنین قراردادهای چندمیلیارد 
دلاری اســپیس ایکس با دولت به عنوان یک پیمانکار نظامی را به خطر بیندازد، 
ناســا در بیانیه ای اعلام کرد: آژانس تاکنون هیچ شواهدی از عدم اجرای قوانین 
مربوط به اســتفاده نکردن مواد مخدر و الکل توسط نیروی کار شرکت اسپیس 

ایکس نیافته است.
در دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی؛

جراحی کاشت الکترود در مغز 
برای درمان صرع مقاوم به دارو 

انجام شد
جراحی کاشــت الکترود در مغز برای درمان صرع مقــاوم به درمان دارویی در مرکز 
پزشکی، آموزشی و درمانی شهدای تجریش دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی برای 
یک دختر ۱۷ ســاله انجام شــد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دانشــگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی، دکتر علیرضا زالی جراح مغز و اعصاب با اعلام این خبر درباره 
این جراحی توضیح داد: در سال های اخیر یکی از روش های نوآورانه که برای درمان 
تشنج های مقاوم به درمان طبی صورت می گیرد تحریک قسمت های عمقی مغز است.

وی با بیان اینکه این بیمار بر اساس چندین جلسه مشورتی یک تیم متخصص برای 
این جراحی انتخاب شده اســت، افزود: در این نوع اعمال جراحی اگر بتوانیم کانون 
تشنج را خارج می کنیم اما به دلیل اینکه ضایعه وی در نزدیکی مرکز تکلم قرار داشت، 
امکان برداشتن این ناحیه ممکن نبود و به همین دلیل درمان از طریق روش تحریک 
عمقی مغز صورت گرفت.زالی با بیان اینکه بیمار از دو سال قبل دچار حملات تشنج 
می شد، یادآور شد: از هفت ماه قبل این تشنج ها افزایش پیدا کرده بود و انواع داروها 
برای کنترل تشــنج ها برای ایشان مورد استفاده قرار گرفت که نتیجه آن ها موفقیت 
آمیز نبود.وی درباره فرایند انتخاب این روش برای درمان این بیمار توضیح داد: بعد از 
بررسی های مفصل از جمله ام آر آی عملکردی برای نشان دادن قسمت های مختلف 
مغز، انجام نوارمغزهای متعدد و همچنین مانیتورینگ چندین روزه، نهایتا این بیمار 
توســط همکاران فوق تخصص تشنج این بیمارستان برای این عمل جراحی انتخاب 
شد.این جراح مغز و اعصاب با اشاره به اینکه تا پیش از این الکترودهای مخصوص در 
ایران برای این عمل جراحی تشــنج وجود نداشت، افزود: از وزارت بهداشت، به ویژه 
هیات امنای ارزی تشکر ویژه می کنیم که با همت آنان توانستیم این الکترودها را در 
ایران وارد کنیم تا امکان این جراحی محقق شود.رییس دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی خاطرنشان کرد: خوشبختانه با توجه به اینکه بیمه سلامت این بیماری را جز 
بیماری های خاص قرار داده است، انجام این عمل جراحی در بیمارستان های دولتی 
از نظر تهیه الکترودها رایگان خواهد بود و هزینه های این جراحی تحت پوشش بیمه 
ســلامت کشور قرار دارد.وی یادآور شــد: البته در بیمارستان شهدای تجریش انواع 
عمل های جراحی تحریک عمقی مغز برای بیماران مبتلا به پارکینســون، اختلالات 
حرکتی، بیماریهای روانپزشکی مقاوم به درمان، اختلالات حرکتی و موارد دیگر انجام 
شده بود، اما در مورد تشنج چون این الکترودها در ایران نبود، این عمل انجام نمی شد.

زالی درباره وضعیت بیهوشــی بیمار در حین جراحــی توضیح داد: این عمل از نظر 
بیهوشــی حالت بینابینی دارد زیرا ممکن است در قسمت هایی از عمل به همکاری 
بیمار نیاز داشته باشیم. خوشبختانه تیم بیهوشی مستقر در این بیمارستان در رابطه 

با عمل های تحریک عمقی مغز تجارب بسیار خوبی دارند.

گزارش جدید فاش کرد؛

ایلان ماسک مدیران 
شرکت هایش را معتاد می کند!

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

قابی از ایران !!

ازهر دری خبری !!

تصاویر دیجیتالی فورد موستانگ جدید با الهام از مدل فاکس بادی

طراحان دنیای خودرو تصاویر دیجیتالی یا رندرهای جدیدی از فورد موستانگ با بدنه الهام گرفته از مدل مشهور فاکس بادی را منتشر کرده اند. به نظر می رسد نظرات درباره طراحی نسل جدید 

فورد موستانگ S650 با یکدیگر متفاوت است اما رندرهایی که مشاهده می کنید نشان می دهد اندکی الهام پذیری از مدل فاکس بادی ۱۹۹۳ می تواند تأثیر شگرفی روی زیبایی بیشتر موستانگ 

داشته باشد. اگرچه در اکثر بخش های بدنه تغییری رخ نداده اما پونی کار مشهور آمریکایی ها به همان رینگ های نقره ای رنگ موستانگ کبرا فاکس بادی مجهز شده و حس رترو و درعین حال 

جذابی را ایجاد کرده است. اما اکثر تغییرات موستانگ جدید با بدنه فاکس بادی در بخش عقب دیده می شود جایی که طراح بال عقب مشابه موستانگ SVO کلاسیک را روی مدل جدید بکار 

برده است. اگرچه شکل کلی موستانگ S650 تفاوت بسیار زیادی با مدل فاکس بادی دارد اما این بال دو طبقه هماهنگی سورپرایز کننده ای با کلیت خودرو نشان می دهد. تکمیل کننده بال 

عقب هم سپر جدید خواهد بود. اکثر طرفداران فورد علاقه دارند موستانگ S650 الهام گرفته از مدل یاد شده را در دنیای واقعی ببینند اما احتمال انجام چنین کاری صفر است و بنابراین تنها راه 

باقی مانده در صنعت تیونینگ خواهد بود تا چنین پروژه ای را به واقعیت تبدیل کنند. در ماه دسامبر بود که جزئیات توافق فورد و اتحادیه کارگران به بیرون درز کرد و بر آن اساس گفته می شود 

تولید موستانگ S650 در سال ۲0۲۸ به پایان خواهد رسید. البته فورد سریعاً به این اخبار واکنش نشان داد و ادعا کرد جزئیات افشا شده صحیح نیستند. اگرچه زمان تولید نسل جدید موستانگ 

S750 مشخص نیست اما نسخه فعلی بر پایه پلتفرم GE۲.۲ شکل گرفته است، پلتفرمی که در نسل دوم موستانگ مک ای هم بکار خواهد رفت.

 ایران با روحش بازی کرد

پیشنهاد

چهره روز

کتاب سوءقصد به ذات همایونی

گری اولدمن 
گری اولدمن یکی از آن بازیگرانی به شمار می رود که 
در فصــل جوایز آن طور که باید و شــاید به حق خود 
نرســیده است. او در سال ۱۹5۸ در شهر لندن متولد 
شــد و در ۱۹۸0 فعالیت هنری خود در تئاتر را آغاز 
کرد. ایفای نقش او در فیلم ســید و نانسی محصول 
ســال ۱۹۸۶ باعث شــد تا از طرف روزنامه ایونینگ 
اســتاندارد جایزه بهترین بازیگر تازه وارد را به دســت 
آورد. فیلم Léon: The Professional به عقیده بســیاری 
بهترین فیلم سینمایی او تلقی می شود ولی بااین حال 
در فیلم ها و مجموعه هــای به یادماندنی زیادی ایفای 
نقش کرده است. از نقش های مهم او می توان به نقش 
ســیوروس بلک در مجموعه هری پاتر و نقش رئیس 
پلیس گوردون در سه گانه شوالیه تاریکی اشاره کرد. 
گری اولدمن درنهایت در ســال 20۱۸ به دلیل هنرنمایی استادانه خود در فیلم Darkest Hour موفق شد جایزه 
 Gary Leonard :اسکار بهترین بازیگر نقش اصلی مرد را به خودش اختصاص دهد. گری لئونارد اولدمن )انگلیسی
Oldman؛ زادهٔ 2۱ مارس ۱۹5۸( بازیگر و فیلم ســاز انگلســتانی است. او برای تنوع عملکردی و سبک بازیگری 

پر احســاس خود معروف است. اولدمن دریافت کنندهٔ افتخارات گوناگونی از جمله یک جایزهٔ اسکار، یک جایزهٔ 
گلدن گلوب و ســه جایزهٔ آکادمی فیلم بریتانیا بوده است. فیلم های او بیش از ۱۱ میلیارد دلار در سراسر جهان 
فروش داشــته و نامش در میان پرفروش ترین بازیگران فیلم قرار گرفته است.]۱[اولدمن بازیگری در تئاتر را در 
ســال ۱۹۷۹ آغاز کرد و بازیگری در ســینما را در فیلم یادگار )۱۹۸2( تجربه کرد. او برای بازی در فیلم های 
بریتانیایی و ایفای نقش ســید ویشس در سید و نانسی )۱۹۸۶(، جو اورتن در گوش هایت را تیز کن )۱۹۸۷( و 
روزنکرانتز در روزنکرانتز و گیلدنسترن مرده اند )۱۹۹0( به شهرت رسید و برای فیلم تلویزیونی دارودسته جلب 
توجه کرد. او به عنوان یکی از اعضای »بریت پک«]2[ برای بازی در ایالات گریس )۱۹۹0(، لی هاروی اســوالد 
در جی اف کی )۱۹۹۱( و کنت دراکولا در دراکولای برام اســتوکر )۱۹۹2( به شــناخت گستره تری دست یافت.

اولدمن در فیلم هایی مانند داستان عاشقانه واقعی )۱۹۹۳(، عنصر پنجم )۱۹۹۷(، ایر فورس وان )۱۹۹۷( و رقیب 
)2000( نقش شــخصیت های شرور را به تصویر کشید. نورمن استنزفیلد، مأمور فاسد اداره مبارزه با مواد مخدر 
آمریکا با بازی اولدمن در لئون: حرفه ای )۱۹۹4(، به عنوان یکی از بهترین شرورهای سینما رتبه بندی شده است.

]۳[]4[]5[]۶[]۷[]۸[]۹[ او همچنین در فیلم معشوق جاودان )۱۹۹4( نقش لودویگ فان بتهوون را بازی کرد 
و بعداً در نقش های فرانچایزی مانند ســیریوس بلک در مجموعه هری پاتر، جیمز گوردون در ســه گانه شوالیه 

فرهنگ

مدیرکل پایش، ممیزی و نظارت سازمان فناوری 
اطلاعات ایران گفت:پیامرســان هــای بومی در 
مجموع بیــش از ۱0۷ میلیون کاربر فعال ماهانه 
دارند.مهدی مظفری، مدیــرکل پایش، ممیزی 
و نظارت ســازمان فنــاوری اطلاعــات ایران در 
گفت وگــو با خبرنگار مهــر در خصوص وضعیت 
کاربران پیام رســان های بومی در کشور گفت: در 
حال حاضر پیام رســان های روبیکا، ایتا، بله، گپ، 
آی گپ و سروش پلاس ماهانه در مجموع بیش 
از ۱0۷ میلیون کاربر فعال ماهانه دارند.وی افزود: 
به ترتیب پیام رسان های روبیکا با 44 میلیون و ایتا 
با حدود ۳0 میلیون، بیشترین تعداد کاربران را به 
خود اختصاص داده اند.وی افزود: پیام رسان ایتا با 
تجربه رشــد ۸ برابری طی ۱۸ ماه گذشته و پس از آن پیام رسان روبیکا با تجربه رشد ۳ برابری 
طی همان بازه زمانی، بیشــترین رشد را از منظر کاربران فعال ماهانه به خود اختصاص داده اند.

مظفری در ادامه به افزایش کاربری و خدمات پیام رسان های بومی اشاره و تصریح کرد: همچنین 
طی یکسال گذشته پیام رسان ها تلاش کردند علاوه بر اضافه کردن خدماتی نظیر پیام های صوتی 
و تصویــری، گروه های صوتی و همچنین خدماتی نظیر دریافت کد پســتی و یا خلافی خودرو، 
کاربــری خود را افزایش داده و علاوه رفع نیاز پیام رســانی، خدمات کاربردی را هم ارائه کنند.

وی امکان اتصال متقابل را یکی از امکاناتی دانســت که پیام رسان های ایرانی را از پیام رسان های 
خارجی متمایز می کند و در این خصوص گفت: یکی از امکاناتی که پیام رسان های ایرانی را از انواع 
مشابه خارجی متمایز می کند، امکان اتصال متقابل )MXB( است که کاربران می توانند بدون در 
نظر گرفتن نوع پلتفرم به تبادل پیام بپردازند. بله، ایتا، آی گپ و گپ پیام رسان هایی هستند که 
در حــال حاضر به یکدیگر متصل اند و کاربران آنها می توانند پیام های متنی خود را تنها با نصب 
یکی از این پیام رسان ها رد و بدل کنند. تا کنون بیش از دو میلیون کاربر از قابلیت اتصال متقابل 

پیام رسان ها استفاده کرده اند.

سازمان فناوری اطلاعات اعلام کرد؛

بیش از ۱۰۰ میلیون کاربر فعال در 
پیامرسان های بومی

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

داستان این کتاب که از نظر زمانی مربوط به اواخر دوره مشروطه 
اســت، با ترور محمدعلی شاه شروع می شود و سپس نویسنده 
زندگی تک تک افرادی که مسبب ترور بودند، از دوران کودکی 
تا زمان حال و همچنین نحوه آشنایی شــان را با یکدیگر بازگو 
می کند. در کتاب علاوه بــر اینکه هر فصل به یکی از این افراد 
اختصاص دارد، نویســنده در فصل هایی به نقش سایر آدم های 
مرتبط با ترور پرداخته اســت. در صفحات پایانی کتاب داستان 
به فرجام افراد بعد از ترور می پردازد. سوءقصد به ذات همایونی 
کتابی اســت که به خوبی اوضاع و شرایط اجتماعی تهران دهه 
بیست و روســیه تزاری، روحیه آزادی خواهی و انقلابی اعضای 
گروه را به خواننده نشــان می دهد و در کنار شخصیت هایی که 
حاصل ذهن و قلم نویسنده هستند، به چند شخصیت تاریخی از 
جمله استالین و صادق هدایت اشاره می کند. با اینکه زبان غالب 
داستان سوم شخص است، ولی نویسنده در بخشهایی از کتاب 
با لحنی کنایه دار با خواننده صحبت می کند و ماهیت فکر و عمل شــخصیت را زیر ســوال می برد. موردی که باعث 
طنزآمیز شدن داستان نیز می شود. شخصیت پردازی قوی و باورپذیر، تسلط نویسنده بر ادبیات و شرایط اجتماعی آن 
دوره، سبک وی در ترکیب واقعیت و تخیل از جمله ویژگی های این کتاب است که از آن اثری خواندنی ساخته است. 
جملاتی از متن کتاب سوءقصد به ذات همایونی غروب داشت می رسید و مه، هاله ای رنگارنگ به دور چراغ های گازی 
کشیده بود. از مشاهده ی مردمی که به سوی خانه های خود در حرکت بودند دلش گرفت. و همان هنگام هرچه فحش 
بلد بود به خودش داد. در دنیایی که او انتخاب کرده بود جای دلتنگی و احساســات نبود. )کتاب ســوءقصد به ذات 
همایونی – صفحه 55( تا سال ها بعد هربار رفتار تازه ای در شخصیت او پیدا می کرد، ته دل از او خوف داشت نه برای 
آن که می توانست مثل آب خوردن، نفس انسانی را خفه کند و لحظه ای بعد به آرامی غذایش را تا آخر بخورد؛ بی رحمی 
را در وجود خیلی ها دیده بود. این مرد مقوله ی دیگری بود. از ظلماتی که در وجود او موج می زد می ترســید. )کتاب 
ســوءقصد به ذات همایونی – صفحه ۷۳( و در اصل شاید حقی برای شما وجود ندارد. دل تان را الکی خوش کرده اید. 
هرکس که کار کرد حق دارد؟ ابداً، هر کس که زور دارد حق دارد. حق بدون زور شوخی است. لطیفه است برای آدم 
های قُلدر. شما حتا حق نفس کشیدن هم ندارید. می توانند نفس تان را هم ببُِرند و نمی توانید اعتراض کنید مگر آن 
که زور داشته باشید. اما یک نفر آدم مفلوک چه زوری دارد؟ صد نفر چی؟ هزار نفر؟ ده هزار و صد هزار ای… از طریق 
پیوستن به تشکیلات است که می توانید نفس کشیدن را شروع کنید. )کتاب سوءقصد به ذات همایونی – صفحه ۱۱4(

یروزی تاریخی تیم ملی فوتبال ایران در رسانه های عربی بازتاب داشت و همه اتفاق نظر دارند که ایران با شایستگی توانست در این بازی به پیروزی دست 
پیدا کند.به گزارش ایســنا، تیم ملی فوتبال ایران در یک چهارم نهایی جام ملت های آســیا پیروزی ارزشــمندی را برابر ژاپن به دست آورد. با وجود آنکه 
سامورایی ها مدعی و شانس اصلی کسب عنوان قهرمانی بودند اما ایران در این بازی با نتیجه 2 بر یک به پیروزی دست پیدا کرد تا راهی نیمه نهایی شود.

پیروزی ایران برابر ژاپن در رسانه های عربی بازتاب داشت که در این گزارش به آن می پردازیم:کرة الامارات" ایران با روحش بازی کرد و با شایستگی پیروز 
شد"
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